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Oficialităţile din Sibiu şi presa au fost invitate 
să vadă o minune. Asociaţia Bearing Fruit din 
Sibiu, înfiinţată recent, a reuşit imposibilul: a re-
abilitat din surse proprie de la A la Z tot Liceul 
Teologic Betania. Şi în timp record: vacanţa de 
vară. Costurile totale suportate de asociaţie au 
fost de 70.000 de euro. 

La evenimentul de inaugurare a clădirii mo der -
nizate din bani privaţi au fost prezenţi doamna 
președinte a Consiliului Județean Sibiu – Daniela 
Cîmpean, domnul viceprimar al Municipiului 
Sibiu - Tiberiu Drăgan, domnul inspector general 

școlar Sibiu – Novac Emi lian, domnul inspector 
general adjunct scolar Sibiu – Bîrză Gheorghe, 
doamna inspector – Diana Bucuță, doamna 
Schiau Ana-Maria (din partea Serviciului public 
de administrare a unităților de învățământ). În 
mod normal, Primăria Sibiu este responsabilă de 
reabilitări la unităţile de învăţământ. Şi acestea 
se fac an de an cu sume de milioane de euro. 
Totuşi am remarcat şi noi şi toate oficialităţile pre -
zente design-ul modern şi o lucrare de mo -
dernizare cu mare atenţie la detalii, însă cu 
costuri de 5-6 ori mai mici decât orice reabi litare 

de şcoală realizată la Sibiu în ultimii 20 de ani. 
S-a renovat exteriorul şi interiorul clădirii com-

plet. Mai întâi a fost dată jos toată tencuiala, 
au fost schimbate toate instalaţiile electrice, 
sanitare şi termice. A fost tencuit, gletuit, vopsit. 
Curtea a fost pavată. Toate sălile au fost dotate 
cu mobilier modern. De asemenea un laborator 
de informatică complet dotat. Băile arată ca în 
hotelurile de 5 stele, iar profesorii au cancelarie 
şi cameră de relaxare. De asemenea şi elevii 
au ca meră de relaxare dotată cu o bibliotecă. 
Po zele vorbesc de la sine de gradul înalt al fini -

sajelor. Totul a costat 70.000 de euro con form 
reprezentanţilor Asociaţiei Bearing Fruit. 

Asociaţia Bearing Fruit este o reţea a oame-
nilor de afaceri creştini din Sibiu. Aceştia au pus 
la dispoziţie reurse financiare, materiale şi 
umane pentru realizarea acestui pro iect. Lor li s-
au alăturat şi foşti absolvenţi al Li ceului Betania, 
liceu înfiinţat în 1993 la Sibiu. La ora actuală 
liceul are 92 de elevi în patru clase. Clasa a IX-
a a fost anul acesta solicitată peste capacitatea 
maximă admisă, aşa că unii elevi nu au putut 
intra aici.                                       (Călin Blaga)

Dan Barna, USR Cisnădie, USR Șelimbăr 
și USR Tălmaciu propun implementarea 
Bugetării Participative 

DRUMSERV: 
Lucrări în ritm alert la Drumul 
Județean 141 Mediaș-Bârghiș 

PAGINA 4PAGINA 8 PAGINA 7

EXEMPLU:  

Cum poţi moderniza o şcoală 
cu doar 70.000 de euro.  
Nu din bani publici
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Etapa locală a concursului  
European Young Chef Award

Cartierul Ştrand va avea şi creşă

Urşi versus şoferi 
Senatul a adoptat o modificare a Legii 

Vânători care face împuşcarea urşilor 
extrem de permisivă. Ursul este scos 
de pe lista animalelor protejate. 
Motivaţia senatorilor este aceea că urşii 
au omorât 3 oameni în România anul 
acesta. Decizia finală aparţine 
deputaţilor, dar la câţi vânători sunt 
acolo, va trece. Problema este însă 
falsă. 

Dacă este să ne luăm după numărul 
de victime cauzate an de an, şoferii 
sunt pe primul loc. În toată Europa. Da, 
suntem campioni la ucigaşi pe şosele. 
Dar nu am auzit niciun parlamentar să 
dea o lege care să suspende pe viaţă 
permisul de conducere a unui şofer 
care a omorât un om cu maşina. Se dă 
condamnare, dacă eşti VIP scapi chiar 
uşor, dacă nu faci 5 ani cu suspendare 
maxim şi apoi dai examen şi iar eşti 
şofer. În unele cazuri de şoferi băuţi 
care lovesc pietoni se dă mai nou şi în-
chisoare. Rar. Depinde dacă eşti VIP 
sau nu. Fraza aceea din Constituţie cu 
nimeni nu este mai presus de lege, vă 
daţi seama că este pentru viţei şi nu 
pentru boi! 

Revenind la ursul carpatin pe care 
Ceauşescu şi camarila sa îl vânau la 
greu, animalul a ajuns motiv de sport 
internaţional pe plaiurile româneşti. 
Vânători din toată Europa şi nu numai 
vin la partide organizate special la noi 
în ţară. Au investit bani în concesion-
area de păduri pe care le-au populat cu 
urşi, mistreţi şi alte animale numai bune 
de înpuşcat de aceşti veritabili sportivi 
sângeroşi. 

Motivul senatorilor, inclusiv a celor si-
bieni, Mircea Cazan şi Nicolae Avram, 
este de a proteja oamenii. Aşa spun ei 
declarativ. Dar aş avea şi eu o între-
bare: nu ar fi fost deontologic ca 
vânătorii din Senat să nu aibă drept de 
vot pe acest subiect? Nu de alta, dar 
sunt subiectivi. Mă întreb dacă nu e 
vreo încălcare a legii să îţi votezi ţie 
drepturi de vânătoare? Oricum în 
România aceste aspecte juridice nu 
contează. 

Şi să ne întoarcem la şoferii ucigaşi. 
Judeţul Sibiu este în top România la oa-
meni omorâţi sau răniţi pe şosele. De 
foarte mulţi ani. Fie că sunt băuţi, 
drogaţi, obosiţi sau doar teribilişti şoferii 
omoară zilnic 6 oameni. Adică 2.000 de 
oameni pe an. Urşii omoară 3 pe an. 
Da... senatorii au dreptate, urşii sunt un 
real pericol! Sau... senatorii sunt un real 
pericol pentru popor?

Călin BLAGA

Editorial
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Consorțiul Sibiu Regiune Gastronomică Eu -
ropeană 2019 organizează etapa locală a con-
cursului European Young Chef Award 2019. 
Înscrierile la concurs se pot face pe site-ul    
sibiugastronomia.ro, la secțiunea YECA2019 
până în data de 4 octombrie 2019. Parti ci -
panții trebuie sa aibă vârsta cuprinsă între 18 
și 26 de ani. 

Persoana selecționată va reprezenta re -
giunea Sibiu la etapa europeană a concursu-
lui European Young Chef Award, care va avea 
loc în Rhodos, Grecia, în perioada 22-24 oc-
tombrie 2019 

Preparatul pentru concurs va trebui să de -
monstreze inovația asupra unei rețete tra di -

ționale. Timpul de pregătire a preparatului nu 
va depăși 90 de minute. Un element important 
în notarea preparatului îl va constitui folosirea 
ingredientelor locale și de sezon precum și 
povestea preparatului. 

Informații suplimentare pot fi solicitate la 
adresa de email: contact@sibiugastronomia.ro. 

Programul Sibiu Regiune Gastronomică 
Europeană este gestionat de un Consorțiu for-
mat din Consiliul Județean Sibiu, Primăria Mu-
nicipiului Sibiu, Primăria Municipiului Mediaș, 
Camera de Comerț, Industrie și Agricultură 
Sibiu, Universitatea „Lucian Blaga” Sibiu, Aca -
demia Forțelor Terestre „Nicolae Bălcescu” 
Sibiu și Asociația Județeană de Turism Sibiu.

Primarul Astrid Fodor și directorul Agenției 
Regionale de Dezvoltare Centru, domnul 
Simion Crețu au semnat contractul de finan -
țare din fonduri europene pentru construcția 
unei creșe în cartierul Ștrand, pe strada 
Hațegului. 

„În cartierul Ștrand am construit în 2017 o 
grădiniță nouă cu 150 de locuri, iar școala 1 
va intra în reabilitare pentru eficientizarea 
energetică, contractul de execuție a lucrărilor 
fiind aproape de semnare. Prin construcția 
acestei noi creșe vom asigura încă 105 locuri 
pentru copii cu vârste între 0 și 3 ani. Astfel, 
pe strada Hațegului se crează un complex 
educațional pus la punct, modern și func -
țional“ (Astrid Fodor, primarul municipiului 
Sibiu). 

Proiectul va fi finanțat prin Programul O -
perațional Regional 2014-2020, Axa Prio ritară 

Primăria Sibiu a obținut 
finanțare pentru cons -
trucția unei noi creșe în 
cartierul Ștrand. 

4 „Sprijinirea dezvoltării urbane du rabile”. Va -
loarea totală a proiectului este de 4.062.580 
lei, din care 370.000 de lei reprezintă cont -
ribuția proprie a Municipiului Sibiu. 

Noua construcție va fi edificată pe terenul 
liber de lângă școala nr. 1 de pe strada Ha -
țegului, având acces de pe strada Sălajului. 
Clădirea va avea parter și etaj și va oferi 
spațiu în suprafață de peste 1600 de metri 
pătrați pe cele două nivele. 

Se vor amenaja 7 săli de clasă cu încălzire 
în pardoseală, grupuri sanitare și spații de 
depozitare pentru fiecare grupă, o sală 
multifuncțională, o bucătărie utiliată, vestiare 

pentru personal, un cabinet medical, o spă -
lătorie, precum și spații administrative. Aco -
perișul clădirii va fi construit sub forma unei 
terase înierbate. Proiectul prevede și insta-
larea unui sistem de monitorizare video și a 
unui sistem antiefracție. În curtea creșei vor 
fi amenajate un loc de joacă și spații verzi. 

Proiectul tehnic pentru această investiție a 
fost deja realizat de Primăria Sibiu, astfel că 
următorul pas în acest proiect este con-
tractarea execuției lucrărilor propriu-zise, 
după verificarea proiectului tehnic de către 
ADR Centru.

ŞELIMBĂR:  
Cât câştigă un poliţist local?

Legea prevede ca toate instituţiile publice 
să asigure transparenţa banului public chel-
tuit prin afişarea inclusiv pe siteul instituţiei a 
acestor informaţii, iar la cerere să le ofere 
celor interesaţi. Printre aceste informaţii se 
numără şi salariile. Am încercat să căutăm 
pe siteul Primăriei Şelimbăr, site mult lăudat 
pentru modernism şi accesibilitate, mai ales 
că a costat foarte mult, dar nu am reuşit să 
trecem de o eroare care nu permite acce-
sarea declaraţiilor de avere şi interese. 
Restul siteului funcţionează. După mai multe 
încercări am trimis o adresă Primăriei Şelim -
băr pentru a ne lămuri câţi poliţişti locali sunt 
angajaţi şi cu ce salarii. Răspunsul a venit, 
după 3 săptămâni, deşi termenul legal pentru 
presă este de 10 zile. Bun şi aşa! Dar 
supriză: Primăria ne trimite la site să căutăm 
nivelul salarial al poliţiştilor. E drept că ne 
indică secţiunea Informaţii Publice, su b -
secţiunea Anunţuri Generale. Aşa că scoto -
cim printre anunţurile cu pesta porcină şi 
ambrozia şi dăm de un fişier cu transparenţa 
salarială din martie 2019. 

Conforma răspunsului primit de la Primăria 
Şelimbăr în organigrama Poliţiei Locale sunt 
prevăzute 11 posturi, din care 9 sunt ocu-
pate. Conform documentului de pe siteul 
primăriei salariul de bază al şefului Poliţiei 

Locale Şelimbăr este de 9.194 lei, iar un 
poliţist local în funcţie de gradaţie şi grad are 
între 6.999 lei şi 7.542 lei saalriu de bază. Iar 
un inspector de specialitate din poliţie ajunge 
la 7.977 lei. Am fi vrut să ştim cât câştigă net. 
Un calcul simplu de arată că la aceste salarii 
de bază se scad impozitul şi taxele salariale 
aferente. Apoi se adaugă sporurile, care pot 

fi de noapte (25%) şi de risc. Plus alocaţie de 
hrană, vestimentară etc. Nu ştim exact câte 
sporuri li se acordă. Cert este că un poliţist 
local ia minim 1.000 de euro în mână lunar la 
Şelimbăr. Adică 4.750 lei aproximativ. Spre 
comparaţie un ofiţer de poliţie cu vechime şi 
facultate de la IPJ Sibiu nu trece de 3.800 lei 
bani în mână. 
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Cum a devenit Adrian Bibu despot 
la Sala Transilvania din Sibiu

Adrian Bibu este director al Sălii Transilva-
nia Sibiu, insistuţie subordonată Consiliului 
Judeţean Sibiu. El a câştigat un concurs pe 
post, după ce liberalii au câştigat Consiliul 
Judeţean. De curând Adrian Bibu a intrat şi 
în Consiliul Local Sibiu, după eliberarea unui 
post şi sacrificarea liberalilor aflaţi înainte lui 
pe lista de la alegerile din 2016. Adrian Bibu 
şi-a manifestat pe faţă interesul şi a făcut 
toate demersurile pentru a deveni candidatul 
la Primăria Sibiu din partea PNL. 

Dar un om se poate judeca şi după fapte, 
nu doar după vorbe. Adrian Bibu a investit 
anul acesta masiv din fondurile Sălii Transil-
vania în echipamente pentru parcarea din 
spatele sălii. De asemenea a cerut şi primit 
de la conducerea liberală a CJ Sibiu gestio -
narea parcării de pe strada Funarilor. De a -
semenea a făcut şi acolo investiţii puternice. 
Scopul său declarat este de a aduce fonduri 
proprii din aceste parcări la Sala Transilvania. 

În şedinţa de joi a Consiliului Judeţean s-a 
aprobat regulamentul de funcţionare a par -
cării de la Sala Transilvania. Printre altele la 
articolul 12 litera h se precizează că admin-
istratorul parcării (adică angajaţii Sălii Tran-
silvania în frunte cu Bibu) pot bloca roţile 
au tovehiculelor care nu parchează cores -
punzător.  

Şi aplică o sancţiune de 300 de lei pentru 
deblocare. Problema stă în legalitatea de-
ciziei. Culmea este că atât Daniela Cîmpean, 
preşedintele CJ, avocat de meserie, dar şi 
echipa tehnică din CJ au semnat că acest 
proiect respectă legile. Ori nu este aşa! Blo-
carea roţilor pe domeniul public, pentru că 
parcarea este pe domeniul public, nu se 
poate face fără un agent constatator şi un 
pro ces verbal de contravenţie, pe care an -

gajaţii Sălii Transilvania sau Bibu nu îl pot 
emite. 

În şedinţa Consiliului de Administraţie al 
Sălii Transilvania format din Adrian Bibu, 
Paul Jurgen Porr (liderul FDGR) şi Gheorghe 
Sterp Vingărzan (PNL) s-a aprobat acest re -
gulament şi cel pentru parcarea de pe Funa -
rilor. De asemenea la fel de rapid cei trei din 
CA au refuzat în unanimitate să ofere 15 lo -
curi de parcare gratuite în parcarea de pe 
strada Funarilor Serviciului Judeţean de Am -
bulanţă Sibiu, aflat chiar lângă respectiva par-
care. De fapt trebuie spus că parcarea de pe 
Funarilor este tot domeniu public şi a fost 
pasată de Consiliul Judeţean Sibiu în decursul 
anilor între diverse instituţii, doar Serviciului de 
Ambulanţă nu a fost dată, deşi acesta are cea 
mai mare nevoie pentru parcul său auto. Şi 
ajungem la banii cheltuiţi pentru aceste 
parcări de Bibu cu sprijinul unanim al Consi -
liului de Administraţie. În august s-a aprobat 
şi deja s-au contractat servicii şi produse de 
27.300 de lei pentru parcări. În realitate, o 
analiză a contractelor atribuite direct de Sala 
Transilvania în anul 2019 ne arată că val-
oarea investiţiilor făcute la parcări este mult 
mai mare. Şi majoritatea investiţiilor sunt 
făcute cu aceleaşi firme. STAR SIBIAN pre -
zintă online pe www.starsibian.ro toate a -
chiziţiile directe făcute în 2019 de Sala 
Transilvania. Se poate vedea că firma SSG-
LAB Srl a dotat cu software, panouri etc 
parcările. Suma aprobată în august de CA de 
27.300 lei mergâng în totalitate la această 
firmă prin trei contracte separate. Dar firma 
SSG-LAB Srl din Cisnădie a primit în iunie 
alte 3 contracte de aproximativ 109.500 lei. 
Iar în luna aprilie încă 48.000 lei pentru 
mentenanţă parcare. Asta doar anul acesta 

până acum, adică 185.000 de lei. 
Lista firmelor favorite la contracte directe 

atribuite de Bibu, ca şef al Sălii Transilvania 
este mai lungă. Se remarcă însă firma de 

curăţenie LGR Srl din Sibiu care a primit 
peste 83.000 de lei în ultimele două luni pen-
tru servicii şi produse. Firma este parte a 
grupului local de firme TASSID.           (C.B.)

Începe vaccinare antigripală 
în judeţul Sibiu

Ministerul Sănătății a anunțat la începtul acestei 
săptămâni demararea campaniei de vaccinare antigripală 
gratuită din sezonul epidemic 2019-2020, care se 
derulează prin cabinetele medicilor de familie şi unităţile 
sanitare cu paturi și vizează reducerea la maximum a 
îmbolnăvirilor prin gripa de sezon.

Vor fi vaccinate persoanele din grupele cu 
risc ridicat de îmbolnăvire, cele cu vârsta 
peste 65 de ani, cu boli cronice, în special boli 
respiratorii şi cardiovasculare, boli metabo -
lice, copii şi bătrâni instituţionalizaţi, personal 
medical, gravide, în conformitate cu Meto -
dologia de supraveghere a gripei, infecțiilor 
respiratorii acute și a infecțiilor respiratorii 
acute severe pentru sezonul 2019-2020. 

Județului Sibiu i-au fost repartizate în acest 
sezon 26.800 doze de vaccin antigripal, 
acestea reprezentând circa 70% din nece-
sarul solicitat, de 37.755 doze. Livrarea vac-

cinului antigripal se va realiza în mai multe 
tranșe. 

Primele 900 doze de vaccin antigripal alo-
cate județului nostru au fost livrate în data de 
17.09.2018, fiind utilizate pentru imunizarea 
personalului medical. Restul dozelor vor fi 
distribuite din a doua parte a lunii octombrie, 
astfel încât să înceapă și vaccinarea în 
cadrul cabinetelor medicilor de familie. 

În sezonul 2018-2019 vaccinarea antigri-
pala a debutat în data de 17 octombrie 2018, 
iar în luna februarie 2019 au fost epuziate 
cele 26.620 doze alocate județului Sibiu.
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România are nevoie de un 
președinte mediator

„Poporul român știe ce vrea. A venit vremea să dăm 
dovadă de unitate”, Viorica Dăncilă, candidatul PSD la 
președinția României.

„Este momentul ca România să aleagă o fe-
meie în funcția de Președinte. O femeie are 
capacitatea să mențină echilibrul și în același 
timp să conducă cu multă înțelepciune și 
răbdare. Viorica Dăncilă a dovedit că este un 
prim-ministru performant și cu siguranță va fi 
un Președinte foarte bun pentru țara noastră. 
O apreciez pentru tenacitatea dumneaei și 
pentru faptul că este un om bun. Femeia Vior-
ica Dăncilă nu este un om oarecare, este o fe-
meie care a ales să fie mamă prin a dopția 
unui copil, este o femeie capabilă să se 
împartă între familie și carieră și să ră mână 
alături de fiecare român“. Bogdan Trif, Pre -
ședintele PSD Sibiu și ministru al Turismului. 

„Un președinte trebuie să fie mediator, să 
aducă consens în societate. Un președinte 
trebuie să fie alături de oameni, să fie sensi-
bil la problemele lor. Un președinte trebuie să 
stea în mijlocul oamenilor, să arate respect 
pentru oameni, trebuie să respecte fiecare 

cetățean al acestei țări. Un președinte trebuie 
să meargă în afara țării și să-și reprezinte cu 
demnitate țara. Un președinte trebuie să 
apere, în primul rând, interesele țării lui, nu 

interesele altora. NU am avut demult un ast-
fel de președinte pentru că foarte multă 
vreme au încercat, cu multă rea-credință, 
dezbinarea noastră, pentru că o țară dez -

binată este o țară mai ușor de manevrat“. 
Viorica Dăncilă, prim-ministru al României și 
candidat pentru funcția de președinte al 
României.

Lucrări de anvergură demarate de  
S.C. Drumuri și Poduri S.A. în județul Sibiu

SC Drumuri și Poduri SA Sibiu, a intervenit 
pe mai multe sectoare de drum din județ în 
luna august a acestui an, turnând mai multe 
covoare asfaltice pe DJ 106 E intravilan Rod 
1.55 km, DJ 106 M Gura Raului 2.4 km, DJ 
106 S Rosia 2.2 km, și DJ 141 B intravilan 
Saros 1.4 km. Au fost efectuate de aseme-
nea și lucrări cu tratament bituminos pe DJ 
104 D limita județ Brașov până la intersecția 

Țeline 2.87 km, dar și marcaje rutiere pe DJ 
105 A intersecție DJ 106 - Ilimbav, DJ 105 N 
(bariera - intersectie DJ 105 G), DJ 106 M 
(baraj - Gura Râului - Centru), DJ 106 E 
(Cristian - Orlat), DJ 105 G (Talmaciu - Sadu 
- Rau Sadului), DJ 106 C (Sadu - Cisnadie), 
DJ 106 E (Jina - Poiana - Rod), DJ 106 S 
(covoare asfaltice noi) Rosia - Vurpăr. Pentru 
siguranța rutieră s-au vopsit parapeții meta -

lici DJ 106 A Curmătura - Păltiniș, au fost 
montați parapeți metalici DJ 106 A 
Curmătura - Paltinis, au fost montate indica-
toare rutiere DJ 107 B, DJ 106 A, DJ 106 G, 
DJ 106 M, s-au montat limitatoare viteză DJ 
106 A (Muzeul Satului) și au fost efectuate 
lucrări de cosire manuală DJ 106 A 
Curmătura - Paltiniș, DJ 143 B Sibiu - Rus-
ciori. Au fost necesare și lucrări de cosit 

mecanic pe DJ 141 A Seica Mare - Vecerd, 
DJ 141 C Brosteni - Bogatu - DJ 107 B, DJ 
106 Sibiu - Agnita, DJ 141 Medias - Barghiș, 
DJ 107 B Slimnic - Pauca - limita judet Alba, 
DJ 106 E Cristian - Orlat - Saliste, DJ 143 B 
Amnas - Apoldu de Jos, DJ 105 Agnita - 
Merghindeal - limita judet Brasov, DJ 106 B 
Sura Mică - Ocna Sibiului - Loamneș, DJ 143 
D Saliste - Amnaș.
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Alles Klaus! 
Circul Politic Național ”Lache” ne 

prezintă în premieră națională cu 
sprijinul european și internațional, 
dresarea animalelor și alinierea 
planetelor din politica românească, 
odată cu desemnarea marilor nume 
înscrise în bătălia electorală a 
sfârșitului de an.  

Circul este coordonat de factori ex-
terni cu mari influențe în lumea 
artistică de renume internațional, cu 
un program bine stabilit, menit să 
destindă atmosfera europeană prin 
promovarea ursului carpatin aflat în 
hibernare 4 din cele 5 luni de activi-
tate intensă. 

Programul prezentat cetățenilor 
din această minunată țară mioritică 
de către organizatori este unul pe 
cât de vast ca număr de animale în-
scrise în spectacol, pe atât de bine 
definit ca și finalitate, prezentând în 
ultimul act de o frumusețe 
copleșitoare, încununarea ursului 
carpatin de către celelalte animale 
din program, cu lungi reverențe și 
felicitări de o amabilitate ieșită din 
comun.  

Organizatorii au purtat îndelungi 
discuții cu  dresorii-jongleorii, care 
au desemnat animale precum: bur-
sucul cultural, marmota juvenilă, 
râsul-plânsul, șinșila-dăncila și multe 
altele. Din spectacol nu vor lipsi bu-
fonii, care vor face deliciul publicului 
în cele 2 luni de program, dar nici 
dresorii-jongleorii și înghițitorii de 
săbii. Biletele se pun în vânzare în 
secțiile electorale din întreaga țară 
dar și din străinătate, publicul având 
posibilitatea să aplice ștampila cu 
mențiunea BOTAT sau BOTANT pe 
una din opțiunile înscrise pe biletele 
ce se găsesc începând cu orele 07 
în secțiile mai sus menționate. Sunt 
așteptați în număr cât mai mare 
BOTANȚI din întreaga țară, oameni 
cu simț civic, responsabili, 
conștiincioși și credincioși ce au 
”propriile opinii” formate de televiziu-
nile comerciale din țară și de 
paginile plătite de pe rețelele de so-
cializare. Circul își închide porțile 
după orele 21 sau 22 sau 23, de fapt 
oricât ar fi nevoie pentru a se obține 
rezultatul dorit de organizatorii care 
au trudit din greu pentru acest eveni-
ment de larg interes european și nu 
numai... 

Ursul carpatin se află în plină ac-
tivitate și poate fi văzut în 
următoarea perioadă pe toate pos-
turile de televiziune din țară, pozând 
în salvatorul planetelor și al melcilor 
din grădina adormirii Maicii Domnu-
lui, afișând un zâmbet larg ”arnoldis-
tic” plin de satisfacție și adresând un 
mesaj ferm și clar din ce în ce mai 
lung și plictisitor, ce poate fi tradus 
simplu și la obiect: ALLES  KLAUS! 

Editorial

Daniel Supţirel

Giratoriul fără sens al 
Mediașului prinde contur

La începutul lunii martie a acestui an, mu-
nicipalitatea medieșană anunța cu surle și 
trâmbițe pe toate canalele media posibile și 
disponibile, amenajarea unui sens giratoriu 
la intrarea în localitate din direcția Sibiu, în 
zona izvorului. Lucrarea era estimată la 
aceea vreme la peste 200.000 euro și a fost 
adjudecată de Posada Med, firmă care a par-
ticipat la această licitație alături de BMT 
Trans Construct. Aceste două firme au licitat 
pentru amenajarea unei zone de întoarcere 
cu sens giratoriu cu o bandă pe sens, ame-
najarea trotuarelor, a zonelor de refugiu pen-
tru pietoni, a unui inel de siguranță, a unui 
inel de semnalizare, zone verzi, amenajare 
și refacere a rețelei de scurgere a apelor plu-
viale, lucrări de semnalizări și marcaje ru-
tiere. A ieșit câștigătoare firma Posada Med, 
care a demarat lucrările în mare trombă, în-
cepând cu defrișarea vegetației din zonă în 
primele zile ale lunii martie. Apoi s-au făcut 
lucrările de amenajare prin săpături pe un 
sens, lucrări care au continuat până la un 
punct. În luna mai au fost sistate lucrările, au 
dispărut muncitorii și utilajele și edilul șef a 
ținut să iasă în presă și să declare că sunt 
ceva probleme cu „captarea apelor“ în zonă, 

dar lucrările cu siguranță vor fi finalizate până 
la finele lunii iulie. Doar că în iulie construc-
torii lipseau cu desăvârșire din șantier motiv 
pentru care redacția ziarului nostru, a făcut o 
solicitare pentru a clarifica situația de la mo-
mentul respectiv. „Referitor la solicitarea d-
voastră înre gistrată la noi cu nr. 8097/ 
17.05.2019, vă comunicăm că în cadrul lu -
crărilor aferente obiectivului de investiții, 
Amenajare sens giratoriu Șoseaua Sibiului, 
ieșire izvor municipiul Mediaș”, condițiile me-
teorologice ne favo rabile și precipitațiile abun-
dente au împiedicat continuarea lucrărilor. 
Procesul tehnologic pentru execuția patului 
drumului nu permite lucrări în situația exis -
tenței precipitaților și a umi dității excesive a 
terenului. Termenul de finalizare a lucrărilor 
este trimestrul 3 al anului 2019. Date supli-
mentare despre investiția sus menționață se 
află pe site”, este răs punsul oferit de Primăria 
Mediaș, la solicitarea ziarului Star Sibian. 
Odată cu reîn ceperea lucrărilor, se pare că 
au apărut și supărările cetățenilor, care pe 
rețelele de socializare au comentat intens 
situația creată de constructor. Situație care a 
dus la cozi interminabile și nervi întinși la 
maxim în trafic, odată cu montarea sema -

foarelor pe timpul lucrărilor. Dacă unii cetă -
țeni au ținut să atragă atenția asupra faptului 
că au de așteptat și câte 20 minute pentru 
ieșirea din localitate, alții au comentat modul 
în care primăria a gestionat situația, venind 
cu promisiuni de la lună la lună, că investiția 
va fi finalizată, în cele din urmă anunțând ca 
termen de finalizare trimestrul 3 al anului. Alții 
au comentat aspecte legate de costurile 
inițiale și costurile finale sau despre utilitatea 
acestui sens giratoriu care în opinia lor se 
pare că nu prea ar avea...sens. Dar cum 
scuzele și acuzele fac parte din viața coti -
diană, reprezentanții primăriei o să spună că 
tot românul se pricepe la fotbal și cons trucții, 
iar cetățeanul o să spună că trăim în Româ-
nia. Ceea ce e evident, e faptul că me dieșenii 
sunt oameni implicați, văd, pricep și acțio -
nează în consecință. Iar faptul că știu să ia ati -
tudine atunci când trebuie, spune multe... 

Toate aceste supărări vor dispărea odată 
cu trecerea timpului, rămâne de văzut dacă 
utilitatea acestei investiții este sau va fi una 
de bun augur pentru Mediaș și medieșeni și 
asta ne va face să realizăm dacă acest gira-
toriu are sau nu sens.        (Daniel Subțirel)

La Mediaş două conferinţe de presă 
ale Primăriei costă 6.300 lei

În ultimul an Primăria Mediaş a reuşit să 
câştige câteva proiecte pe fonduri europene. 
Unul dintre ele se referă la Strategia de Dez-
voltare Durabilă a Mediaşului 2021-2027. 
Acest proiect de 3,9 milioane lei cuprinde şi 
elaborarea Strategiei Smart City a municipi-
ului, implementarea unui sistem informatic in-
tegrat cu servicii digitale pentru medieșeni 
sau arhivarea electronică pentru aproximativ 
410 metri liniari de arhivă fizică. 

Totul ok, dar iată că în 3 septembrie au în-
ceput achiziţiile pentru acest proiect. Astfel o 
primă achiziţie este de servicii de organizare 
evenimente. Mai precis două conferinţe de 
presă pentru începutul şi finalul proiectului. 
Ambele costă Primăria 6.300 de lei. Nu prea 
înţelegem pe ce se duc banii, mai ale că sala 
folosită este cea a Primăriei. Iar mapele de 
presă nu credem să coste chiar atât… Dar 
achiziţia este mai mare: se prevede organi-
zarea a 5 focus grupuri şi o consultare pu -
blică, cost 3040 lei, de asemenea or gani -
zarea a 7 focus grupuri şi o consultare 
publică – 3800 lei. 

Conferinţa de lansare a proiectului a avut 
loc la Primăria Mediaş joi, 19 septembrie. 
Fără anunţarea presei. Sau cel puţin nu toată 
presa. Din imaginile de pe siteul Primăriei 

Mediaş se vede că a avut loc la Primărie şi 
au participat primarul şi personalul din Pri -
mărie. Probabil că urmează şi o conferinţă de 
presă. Cândva. 

Cine câştigă suma totală de 13.140 lei pen-
tru aceste evenimente? Firma Begli Event Srl 

din… Alba Iulia. Coincidenţă sau nu, această 
achiziţie directă a Primăriei Mediaş s-a făcut 
cu o firmă din Alba Iulia, sediul ADR Centru. 
Firmă favorită la astfel de proiecte aparent şi 
deţinută de un puternic om de afaceri din 
Alba.
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Otto Döhrn, urmaşul Sfântului 
Martin pentru români

Mai multe instituţii de învăţământ au cerut 
Consiliului Judeţean Sibiu recunoașterea 
oficială a meritelor domnului Otto Döhrn și 
ale Asociației de colaborare cu localitățile 
Amnaș, Bruiu și Cisnădioara pentru întreaga 
activitate de sprijinire a acestor instituții. 
Meritele Domnului Otto Döhrn și activitățile 
desfășurate de către Asociație au fost pre -
zentate, de către doamna vicepreședinte 
Christine Manta-Klemens, membrilor din Co -
misia pentru cultură, învăţământ, sport, culte, 
tineret şi sport a CJS, aceștia fiind de acord 
cu propunerea de acordare a unor distincții 
de excelență, de către CJS, pentru întreaga 
activitate dedicată comunităților locale din 
Județ, atât pentru domnul la Otto Döhrn, cât 
și pentru Asociația Patenschaftsverein Ham-
lesh, Braller, Michelsberg, Siebenbürgen, 
Rumänien e.V., la finalul ședinței ordinare a 
CJS de astăzi. 

Solicitarea a venit de la Inspectoratul Șco -
lar Județean Sibiu, Grădinița cu Program 
Prelungit „Bucuria Copiilor” Mediaș, Colegiul 
Național „Octavian Goga”, Colegiul Agricol 
„D.P.Barcianu”, Clubul Sportiv Școlar Șoimii 
Sibiu. 

Cine este Otto Döhrn? 
Pentru a împărți nu este necesar să fii 

bogat. Este suficient să fii pregătit să 
cedezi din puținul pe care îl ai fără a peri-
clita propria familie. Pornind de la exemplul 
Sfântului Martin, care și-a dat paltonul celor 
nevoiași și care a devenit un exemplu pentru 
familia lui Otto Döhrn, acesta (Otto Döhrn) a 
reușit, ajutat de comunitatea din localitatea 
Neuental și de alte comunități din Germania, 
să aducă copiilor, bolnavilor, vârstnicilor din 
România, 64 de transporturi cu alimente, 

obiecte sanitare, rechizite școlare, mobilier 
școlar, material sportiv/sală de forță, schiuri, 
mingi, îm brăcăminte, paturi de spital, dotări 
sani tare, cabinete stomatologice, instrumen -
te pentru blocuri operatorii și multe altele. 

Dorința lui Otto Döhrn de a-i ajuta pe 
români a venit în momentul în care a văzut 
la televizor imagini cu copii lipsiți de drepturi, 
închiși în condiții inumane. Pentru că înainte 
de 1989 transportul de ajutoare era imposibil, 
imediat după Revoluție visul său a devenit 
realitate. Dorința de a ajuta și solidaritatea 
comunității din Neuental (asociații, grupări, 
cetățeni) au făcut ca, în ianuarie 1990, să 
plece spre Timișoara, Sibiu, Mercheașa și 
Sfântu-Gheorghe, 40 de tone de alimente, 
haine, mâncare pentru bebeluși și alte 
obiecte folositoare. Din primul transport venit 
în România la Școala Generală nr. 15 din 
Sibiu au fost împărțite alimente pentru 900 
de copii. În același an 50 de copii au fost 
invitați să-și petreacă două săptămâni din 
vacanța de vară în Germania. Au fost cazați 
la familii, au participat la cursurile școlare în 
Zimmersrode și Borken, au făzut excursii la 
grădina zoologică, au vizitat Marburg-ul și au 
legat prietenii care durează și astăzi. Pentru 
această acțiune caritabilă Ministerul Aface -
rilor Externe al Republicii Federale Germane, 
ministrul de Finanțe al Landului Hessen și 
membrul Landtagului, domnul Helmut Peuser 
au pus la dispoziție 10.000 DM. De-a lungul 
anilor au urmat alte transporturi cu ajutoare 
pentru școli: Școala Gimnazială nr. 15, 
Școala Gimnazială nr. 4, Colegiul Agricol D.P. 
Barcianu, Grădinița nr.17 etc.. 

Cu ajutorul persoanelor dornice să ajute 
românii, Otto Döhrn a înființat Asociația de 
colaborare cu localitățile Amnaș, Bruiu și 

Cisnădioara. Iar acestea nu au fost alese 
întâmplător. În Neuental locuiește familia Ast-
ner. Domnul Astner nu s-a putut întoarce 
după război în România chiar dacă mai avea 
mulți aparținători în Amnaș. Alt sas locuia în 
Bischhausen, iar fratele lui (Familia Wolf) s-
a stabilit în 1992 în Neuental. Câțiva ani mai 
târziu a ajuns în Neuental/Zimmersrode, 
Hans Viktor Krolovitsch ultimul preot care a 
slujit în Bruiu și care s-a implicat activ în aju-
torarea românilor. Cisnădioara a devenit 
parte a asociației după vizita președintelui 
Republicii Federale Germane, Roman Her-
zog și după o serie de discuții cu Johann și 
Gerlinde Fleps și alte femei din Cisnădioara. 

Activitatea Asociației de colaborare cu 
localitățile Amnaș, Bruiu și Cisnădioara s-a 
concretizat în numeroase acțiuni de aju-
torare. Pentru ca cele 64 de transporturi să 
ajungă la destinație s-au efectuat 1.300.000 
de kilometri și s-au consumat între 260.000 
și 300.000 de litri de motorină. Fiecare fami-
lie a șoferilor a renunțat, în cei 27 de ani de 

muncă voluntară, la aproximativ 64 de săp -
tămâni de concediu. Pentru strângerea, sor -
tarea și împachetarea lucrurilor a fost nevoie 
de 11.500 de zile. S-au cheltuit 700.000 de 
euro pentru alimente și transporturi. Valoarea 
donațiilor depășește un milion de euro. 

„Munca noastră a fost răsplătită prin 
afecțiunea și cordialitatea oamenilor a -
jutați. Râsul nevinovat și bucuria copiilor 
reprezintă una dintre cele mai fericite 
experiențe. În egală măsură ne-au dat put-
ere și ne-au întărit recunoștința bătrânilor 
și a bolnavilor. Personal am servit 8 ani ca 
soldat la marină, care este cunoscută sub 
denumirea „ambasadorii în albastru”. Și 
asociația noastră, împreună cu membri 
acesteia, au devenit ambasadori/am-
basadoare și au sporit prestigiul națiunii 
noastre, a Republicii Federale Germania, 
al comunei Neuental, a întărit prietenia 
dintre popoare datorită faptului că s-a 
dedicat unui scop nobil în România.”  

(Otto Döhrn)

Vecinătate Activă  
în cartierul Trei Stejari?

Proiectul „Vecinătatea activă” ajuns la cea 
de-a 5 ediţie a desfăşurat primele activităţi  în 
Cartierul Trei Stejari în zilele de 27 si 28 sep-
tembrie 2019 pe cele 3 strazi cuprinse în 
proiect: strada Spartacus, strada Ștefan cel 
Mare și strada Gh Titeica. 

Proiectul îşi propune să contribuie la pro-
ducerea unor schimbări pozitive şi de lungă 
durata în micro-comunitatea constituită de 
cartierul Trei Stejari prin dezvoltarea capa -
cității membrilor comunităţii – cetăţeni, com-
panii, ONG-uri – de a lua iniţiativa şi de a se 
asocia pentru a îmbunătăţi condiţiile de trai 
şi calitatea vieţii. 

Munca a început vineri la ora 9:00, când pe 
străzile Spartacus, Ștefan cel Mare și Gh. 
Titeica au început să mișune elevi de la 
Școala Gimnaziala nr. 4, cu saci de gunoi, 
mături, fărașe, greble în mână. Copiii din 
clasele a II-a, a III-a și a IV-a împreună cu 
doamnele învățătoare au muncit aproape trei 
ore cu mult elan și voie bună. Elevii din clasa 
a IV-a împreună cu doamna învățatoare 
Tecau au surprins plăcut printr-o scenetă și 
o poezie realizate de elevii clasei cu tema 
păstrarea curățeniei. 

Mulți copii au mai făcut voluntariat sau au 
mai participat și la alte activități dar au fost 
încântați de idee, iar alții au venit din curiozi -
tate. Toți pot învăța ceva din astfel de acțiuni 
și participarea la proiecte ale comunității o să 
contribuie la dezvoltarea spiritului civic al 
fiecăruia. 

Unii copii au adunat frunzele, alții au mă -
turat gunoaiele de pe trotuar, au strans mu-
curile de tigara din statia de taxi. 

„Nu am știut exact ce o să facem aici, dar 
am vrut să vin. Acum mi se pare distractiv, 
adunăm gunoaiele dar mai și facem glume și 
trece ușor timpul“, spune un elev din Scoala 
Gimnaziala nr 4. 

La finalul activitatilor in parcul de pe str. Gh. 

Titeica organizatorii au oferit locuitorilor din 
cartierul Trei Stejari un eveniment musical 
,cu o durata de aproximativ o ora,  realizat de 
Fanfara din Sibiu care a interpretat cunos-
cute piese instrumentale . 

Sâmbătă 28 septembrie activitățile au con-
tinuat cu voluntarii Asociației Sibiu 1191 care 
pe lângă alte activități de curățenie au reali -
zat și vopsirea bordurilor din sensul giratoriu 
Ștefan cel Mare intersecție cu str. Moldovea -
nu și str. Bâlea. O implicare masivă au avut 
și tinerii din Interact Sibiu care au pus umărul 
la toate activitățile desfășurate în această zi. 

„Micro-comunităţile au un potenţial extraor-
dinar care trebuie conştientizat, pus în va -
loare şi exploatat durabil, pentru a reînvia 
sentimentul de apartenenţa şi implicare la o 
micro-comunitate – atât de specifice Sibiului 
în secolul trecut – şi pentru a creşte calitatea 
vieţii acestora. Valorile pe care le vom pro-
mova prin proiect sunt specifice unei co mu -
nităţi de mici dimensiuni: participare activă, 
spirit de iniţiativa, voluntariat, abordare par -
ticipativă, echitate şi coeziune socială, re-
sponsabilitate socială a tuturor membrilor 
comunităţii, potenţialul latent al comunităţii, 
încrederea că membrii comunităţii sunt cei 
mai potriviţi să găsească cele mai bune 
soluţii la problemele cu care se confruntă – 
Claudiu Gavrea, președinte Asociația Sibiu 
1191. 

Activitățile vor continua în zilele de 11, 12 
octombrie și invităm pe toți cei care doresc 
să se alăture demersului nostru să se înscrie 
pe pagina de Facebook, site sibiu1191.ro. Nu 
sta deoparte! Participă la îmbunătăţirea vieţii 
în cartierul tău! 

Acțiunile au fost organizate de către 
Asociația SIBIU 1191 și sunt cuprinse în 
Agenda Comunității Primăriei municipiului 
Sibiu pentru anul 2019.
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PROCTOVEN:  

Ecografia cardiacă
Ecografia cardiacă sau ecocardiografia este 

o metodă imagistică performanță de in ves -
tigație a inimii, care prin intermediul ultra-
sunetelor poate vizualiza cordul oferind astfel 
medicului informații foarte utile. Cu ajutorul ei 
se studiază anatomia inimii (atriul stâng și 
drept, ventriculul stâng și drept), vâlvele car-
diace (vâlvă mitrală, tricuspida, aortică și 
pulmonară) și marile vase (venă cava infe -
rioară, aorta și arteră pulmonară). Ecografia 
cardiacă studiază și funcția acestor structuri, 
fiind utilă în special în studiul funcției valvelor, 
precum și în aprecierea funcției inimii, în mod 
particular a funcției sistolice și diastolice a 
ventriculului stâng. Utilizând eco grafia 
Doppler se poate măsură viteză fluxului 
sangvin într-un punct ales, metodă care per-
mite diagnosticul și aprecierea severității 
insuficienței și stenozei unei vâlve. Pacientul 
căruia i se efectuează investigaţia nu necesită 
nici o pregătire prealabilă pentru efectuarea 
acestei proceduri. 

Aceste caracteristici au impus ecocardio-
grafia că fiind cea mai utilizată metodă ima -
gistică de investigare a cordului, prezentând 
avantaje față de alte metode (tomografia 
cardiacă, scintigrafia cardiacă, cateterismul 
cardiac). Principalele avantaje sunt constituite 
de costuri mai reduse și de lipsa iradierii, 
ceea ce o face metodă imagistică ideală pen-
tru monitorizarea evoluției pacienților cu 
afecțiuni cardiace. 

Informațiile oferite de această sunt comple-
mentare și suplimentare consultului cardiologic 
și electrocardiografiei. Datorită infor mațiilor 
atât de importante oferite, și datorită simplității 
efectuării acesteia, ecografia cardiacă a de-
venit o metodă de rutină în investigarea 
pacienților care se adresează unui consult 
cardiologic. Astfel, ecocardiografia este re -
comandată oricărui pacient cardiac sau 
oricărui pacient care are unul sau mai multe 
simtome cardiace, pentru stabilirea cauzei 
durerii cardiace, a tulburărilor de ritm (pal -
pitaţii), a fenomenelor de insuficienţă cardiacă 
sau pentru stabilirea anomaliilor cardiace 
congenitale atât la copii, cât şi la adulţi. In -
formațiile oferite pot fi utile și în diagnosti-
carea precoce a unor boli cardiace, chiar 
înainte de apariția vreunui simptom. 

Un astfel de ecocardiograf de ultima ge -
nerație există în cadrul Clinicii Proctoven, 
unde va așteptăm doar cu programare în pre-
alabil. Ca și noutate, am achiziționat două noi 
aparate de ultima generație, un holter pentru 
monitorizaea tensiunii arteriale și un holter 
pentru monitorizarea EKG. Ambele aparate 
se atașează pacientului monitorizând para-
metrii respectivi pe 24 de ore. 

Dr. Minodora Teodoru 
Medic primar cardiolog 

Doctor în științe medicale

Dan Barna, USR Cisnădie, USR Șelimbăr și USR Tălmaciu 
propun implementarea Bugetării Participative (C.P.)

REZULTATE SONDAJ STAR SIBIAN  
pentru oraşul Dumbrăveni

Organizația de Tineret ALDE Sibiu a făcut 
curățenie în zona „Curmătură – Păltiniș“

Implicarea cetățenilor în gestionarea bani -
lor locali și contribuția lor la dezvoltarea co -
munității sunt o prioritate pentru USR și 
con tinuă propunerile de implementare a 
proiectului de Bugetare Participativă și la 
nivelul administrațiilor din Cisnădie, Șelimbăr 
și Tălmaciu. 

Pentru ca cetățenii să participe la gestio -
narea banilor, obținuți din impozite și taxe și 
pentru a transparentiza deciziile privind dez-
voltarea locală, administrațiile locale din Cis -
nădie, Șelimbăr și Tălmaciu trebuie să im -
ple menteze proiectul de Bugetare Par ti ci pativă 
propus de Dan Barna și filialele locale: USR 
Cisnădie, USR Șelimbăr și USR Tălmaciu. 

„Noi ca societate avem nevoie de o schim-
bare acum și de implicarea directă a cetă -
țenilor inclusiv în guvernarea locală. Bu ge -
tarea Participativă este o soluție importantă 
în această direcție și o dovadă că func țio -
nează acest proiect este rezultatul pe care l-
a avut în Sibiu, propus de mine și colegii din 
USR Sibiu, implementat ulterior de Primăria 
Sibiu, care are deja două proiecte finalizate: 
Jocuri educative Playform și Treceri de pie -
toni iluminate inteligent, proiecte propuse de 
colegi din USR. Candidatura mea la Preșe -
dinția României este garanția că vom duce 
țara noastră în direcția dezvoltării”, preci -
zează Dan Barna, candidatul Alianței USR 
PLUS la Președinția României, președinte 
USR și deputat de Sibiu. 

Mai mult decât consultare cetățenească, 
Bugetul Participativ presupune și transferul 
către cetățeni a responsabilității decizionale 
pentru un procent de 5% alocat din bugetul 
de investiții al localității. Bani din bugetul local 
pot fi cheltuiți pentru proiecte propuse și a -
lese de locuitori. Cetățenii pot trimite propu -
neri de proiecte prin intermediul Bugetului 
Participativ și pot decide prin vot proiectele 
care vor fi incluse în bugetul local pentru anul 
2020. Astfel, cetățenii care locuiesc și mun -
cesc în cele trei UAT-uri se pot implica direct 
în deciziile administrației publice locale, 
alegând proiecte care le pot îmbunătăți viața 
în comunitate. 

Avem încredere că pentru interesul cetă -
țenilor Bugetarea Participativă va fi acceptată 
nu numai declarativ și implementată de 
administrațiile locale din Cisnădie, Șelimbăr 
și Tălmaciu. 

Proiectul a fost depus în tandem de cele 
trei filiale și președinții acestora, Rodica 
Velțan, președinte USR Cisnădie, Daniel 
Vidrighin, președinte USR Șelimbăr și Ovidiu 
Tiution, președinte USR Tălmaciu, care 
lucrează împreună și colaborează pentru a 
găsi cele mai bune soluții la probleme co-
mune. Această colaborare este un exemplu 
pentru administrațiile locale, este un exemplu 
că este SE POT deschide porți pentru binele 
cetățenilor și se pot găsi soluții comune.

STAR SIBIAN a măsurat în ultimele 7 zile 
intenţia de vot a oamenilor din oraşul Dum -
brăveni la următoarele alegerile locale. Am 
vrut să vedem care dintre potenţialii candidaţi 
la funcţia de primari au şanse mai mari sau 
mai mici. 

USR a ieşit învingător prin Ovidiu Stafie, 
care a obţinut 29% din totalul voturilor expri-
mate. Este primul sondaj organizat de STAR 
SIBIAN online în care candidatul USR nu mai 
termină pe locul 2 ci pe 1. La Dumbrăveni pe 
locul 2 este fostul primar Georgeta Irimie 
(PNL) cu 24%. Iar pe trei actualul primar Emil 
Dârloşan (PSD) cu 19%. 

Clasamentul se încheie cu Adrian Cristea 
(PMP) 10% şi Mihai Mateş (ALDE) 9 %.

Organizația de Tineret ALDE Sibiu a luat 
astăzi parte la Ziua Mondiala a Curățeniei și 
a reușit să facă o mică parte din natură mai 
frumoasă și mai curată. 

Zona ” Curmatură – Păltiniș” este un loc 
des frecventat atât de locuitorii județului Sibiu 
cât și de oameni din toată țara însă asta nu 
înseamnă că gunoaiele trebuie aruncate la 
marginea drumului, în pădure sau în pârâu. 

Noi tinerii trebuie să fim un exemplu pentru 
societate, să arătăm că merităm să fim vi-
itorul acestei țări și nu în ultimul rând să 
avem grijă de acestă frumoasa Românie. 
Păstrați România curată!
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Lucrări în ritm alert la Drumul Județean 
141 Mediaș-Bârghiș

Acuzații grave la Săsăuș: 

Enoriașii îl acuză pe preotul din sat că  
ar fi înstrăinat bunurile bisericii

Drumul județean Mediaș-Bârghiș cu o 
lungime de 26 Km va fi reabilitat din fonduri 
europene, de Drumserv din Târgu Mureș, 
durata lucrărilor fiind 2 ani jumate. Valoarea 
totală a proiectului  este de 84.612.237,97 lei 
inclusiv TVA, din care valoarea totală a chel-
tuielilor eligibile este de 83.819.488,59 lei, iar 
valoarea cheltuielilor neeligibile se ridică la 
suma de 792.749,38 lei. Contribuția proprie 
a Consiliului Județean Sibiu este de 2% din 
valoarea totală eligibilă a proiectului, mai 
exact 1.676.389,78 lei. 

În mai puțin de o lună de zile constructorii 
au reușit să intervină pe două porțiuni de 
drum unde situația o impunea, datorită 
alunecărilor de teren, situație care ar creat 
probleme în trafic persoanelor aflate în 
tranzit pe DJ 141, pe perioada anotimpului 

rece. Tot în acest an, constructorii vor de-
mola cele două poduri din localitatea Moșna 
și pentru asta vor realiza o rută ocolitoare, 
rută ce va asigura condiții de trafic co res -
punzător până la finalizarea lucrărilor. Con-
structorii sunt prezenți în zona Me diaș- 
Moșna-Pelișor cu peste 40 de muncitori și 20 
de utilaje, în vederea consolidării a două sec-
toare de drum, printr-un sistem inovativ ce 
presupune introducerea unor micropiloți din 
titan și injecție de beton la o adâncime de 
șapte metri. DRUMSERV speră ca în acest 
an să finalizeze mai mult de 50% din consoli -
darea porțiunilor de drum pe care s-a inter-
venit, urmând ca în primăvara anului viitor să 
reușească finalizarea lucrărilor pentru ambele 
porțiuni de drum unde s-a intervenit pentru 
consolidarea drumului.       (Daniel Subțirel)

Mult așteptata reabilitare a DJ 141 Mediaș-Bârghiș a 
debutat săptămânile trecute, atunci când constructorii s-
au deplasat în teren cu utilajele din dotare și au atacat 
mai multe sectoare de drum din zona Mediaș, Moșna și 
Pelișor, în vederea lărgirii părții carosabile prin săpături 
laterale și casete balastate. 

Biserica ortodoxă din Săsăuş este una din-
tre cele mai reprezentative biserici româneşti 
din judeţul Sibiu, ea având hramul „Ador -
mirea Maicii Domnului”, fiind construită în 
anul 1782, pe cheltuiala satului. Pe lângă 
arhitectura specifică edificiilor ecleziastice 
din Transilvania, are mai multe elemente va -
lo roase: în primul rând, pictura dar și o uşă 
adusă în anul 1785 de la fosta mănăstire 
Săsăsuş şi masa altarului (mai sunt şi altele). 
Pe lângă acestea, în inventarul bisericii se 
află o serie de icoane deosebit de valoroase, 
unele aparţinând pictorilor Grecu sau 
Ţîmforea, acesta din  urmă find recunoscut 
ca iconar de prim rang în istoria artei sud-
transilvănene. Toate acestea sunt recunos-
cute de către cercetători şi publicate parţial. 
Biserica din localitate fiind de asemenea 
monument istoric.  

Până aici toate bune! 
Locuitorii satului, oameni gospodari și cre -

dincioși, au rămas de-a dreptul șocați atunci 
când participând la slujba religioasă, au con-

statat dispariția icoanelor de pe pereții interi-
ori ai bisericii, dar și din biserica mică (fostă 
biserică greco-catolică), motiv pentru care au 
cerut socoteală preotului. Au primit un răs -
puns șocant pentru ei: icoanele și mai multe 
obiecte bisericești au fost donate! 

Cum? Când? De ce? Cu știrea cui? ... 
Vestea s-a răspândit mai repede decât 

mirosul de tămâie și locuitorii s-au hotărât să 
treacă la acțiune. Au chemat membrii comite-
tului parohial din sat și le-au cerut socoteală. 
Doar că aceștia ridicau din umeri, spunând că 
nu cunosc detalii sau aspecte ce țin de situația 
dată. Membrii comitetului parohial Săsăuș au 
cerut la rândul lor socoteală preotului. Răs -
punsul primit, nefiind unul pe placul lor, aceștia 
au întocmit un proces verbal de constatare pe 
care l-au semnat și depus alături de o se-
sizare scrisă către primăria comunei Chirpăr, 
Inspectoratul Județean de Poliție, Direcția 
Județeană de Cultură, Arhiepiscopia Ortodoxă 
Sibiu și alte instituții abilitate. 

Câțiva cetățeni mai hotărâți au reușit să 

obțină acel act de donație, în care preotul 
paroh din localitate dăruiește în mod irevoca-
bil și cu titlul gratuit Mănăstirii Brâncoveanu 
din Sâmbăta de Sus dreptul de proprietate 
asupra a trei fragmente de prapori de pânză, 
icoane pe sticlă cu dimensiunea 50x44 cm, 
uși împărătești dimensiunea 137x38 și 
108x37, vârf de prapor, cruce de masă, i -
coane pe lemn, etc. Aceste bunuri apar în 
actul de donație evaluate la 500 lei, actul de 
donație fiind datat și semnat 4 iulie 2019. 

Inspectoratul Județean de Poliție Sibiu în 
urma acestei sesizări, transmite un răspuns 
prin care aduce la cunoștința semnatarilor 
reclamației, faptul că sesizarea a fost trecută 
în evidența lucrărilor penale, efectuându-se 
cercetări pentru infracțiunea de abuz de în-
credere. Celelalte instituții au ținut să se de-
plaseze în teritoriu pentru a verifica modul în 
care au decurs lucrurile. O deplasare au 
făcut și câțiva enoriași și membrii ai consiliu-
lui parohial din localitate, doar că de a ceastă 
dată la Mănăstirea Brâncoveanu din 
Sâmbăta de Sus. Acolo unde au fost primiți 

cu mare reticență, fiind informați că aceste 
obiecte au fost duse acolo pentru restaurare, 
iar costurile intervenţiilor fiind foarte mari şi 
neavând cine să le acopere, obiectele vor 
rămâne în depozitele mănăstirii. Auzind una 
ca asta cetățenii și membrii consiliului paro-
hial au început să își prelungească progra-
mul de rugăciune și să aprindă lumânări 
pentru toți binefăcătorii actului de donație. Au 
pus lumănări și ... 

De menționat faptul că preotul din localitate 
este numit de nici un an de zile la Săsăuș și 
această întâmplare poate fi pusă pe seama 
neștiinței, dar ce a constatat re dacția ziarului 
nostru odată cu documen tarea materialului, 
este faptul că în acest moment acest tânăr 
preot, fără nici un fel de avize sau autorizaţii, 
cu uşile închise, exe cu tă lucrări asupra monu-
mentului istoric, fapt men ţionat explicit în 
Legea 422/2001, ca ilegal.  

Căile Domnului sunt încurcate și noi puțini 
pricepuți. Scapă Doamne pe împăratul și 
ascultă-ne când te chemăm! (Psalmul 20:9) 
Amin!                                  (Daniel Subțirel)



1 octombrie | STAR SIBIAN ACTUAL | 9

Liviu Coman, USR Cisnădie:  
„Noi nu venim cu un primar, noi venim cu o 
echipă de specialişti”

Liviu Coman este medic specialist psihiatrie 
pediatrică. Căsătorit, cu doi copii, Coman a 
urmat Facultatea de Medicină la Cluj Napoca, 
cu o specializare în Franţa. Este de loc din 
Sighetul Marmaţiei şi de mai mulţi ani cu acte 
în regulă locuitor al Cartierului Arhitecţilor din 
Cisnădie. S-a înscris în USR Cisnădie anul 
trecut şi este vicepreşedintele filialei locale. 
„Am intrat în politică pentru a schimba ceva 
în bine în Cisnădie. Nu doar în Cartierul 
Arhitecţilor. Noi când am format organizaţia 
USR Cisnădie, am plecat din start cu gândul 
să fim reprezentantivi pentru oraşul Cisnădie, 
Cisnădioara şi Cartierul Arhitecţilor. Chiar şi 
conducerea o avem structurată astfel” a ex-
plicat Liviu Coman. L-am întrerupt din strân-
gerea de semnături pentru Dan Barna, la 
preşedenţie. Alături de alţi colegi Coman vor-
bea cu cisnădienii in teresaţi să semneze pen-
tru Barna. Dar vorbeau mai mult despre pro -
blemele din Cis  nădie şi ce soluţii s-ar putea 
găsi. „Aşa e la noi, la USR. Ne place să stăm 
de vorbă cu oamenii şi împreună cu ei să 
găsim soluţii. Eu sunt mereu aproape de oa-
meni. Poate şi formarea profesională mă 
ajută să îi ascult şi să îi înţeleg mai bine” 

I-am cerut să ne prezinte câteva idei care 
le-ar pune în aplicare dacă ar ajunge primar 
al oraşului Cisnădie. „În primul rând oamenii 
trebuie să înţeleagă că noi nu venim cu un 
primar, noi venim cu o echipă de specialişti 
în mai multe domenii. Ne propunem să 
schimbăm radical politica dusă de actualul 
primar de a cheltui doar bani din bugetul 
local. Vom crea un birou de atragere de fon-
duri europene şi acestea vor reprezenta prin-
cipala noastră sursă de investiţii în oraş” a 
spus Liviu Coman. 

„Cisnădioara, din Cenuşăreasa 
comunităţii, în Perla Coroanei” 

Surprinzător pentru un locuitor al Cartieru-
lui Arhitecţilor, Coman şi-a început lista de 
priorităţi cu Cisnădioara. El vede satul ca un 
potenţial magnet pentru turism, dar cu o 
infrastructură adecvată: apă, canalizare, dru-
muri. „Nu hoteluri mari ridicate sfidător, ci 
pensiuni pentru a păstra vraja acelui loc 
pitoresc”. Apoi a vorbit despre priorităţile 
Cisnădiei, numită „vatra veche”. „Din păcate 
aici nu există un program de dezvoltare 
sistematică pe străzi. Oamenii mi se plâng de 
drumuri, de canalizarea prost făcută şi de 
lipsa de investitori care să readucă gloria de 
odinioară a localităţii. Ori toate acestea se 
pot realiza printr-o deschidere în accesarea 

de fonduri europene şi o mai mare de-
schidere spre investitorii strategici străini” 

„Vreau o bună colaborare cu primarul 
Sibiului, nu ca acum” 

Un punct important în viziunea lui Coman 
este colaborarea cu Primăria Sibiu şi Consil-
iul Judeţean. „Vreau o bună colaborare cu 
primarul Sibiului, nu ca acum. Vreau să stăm 
la masă şi să discutăm proiecte comune în 
folosul ambelor comunităţi”. De asemenea 
Coman insistă că trebuie să existe o bună 
colaborare şi cu Primăria Şelimbăr. Cartierul 
Arhitecţilor este un proiect care trebuie abor-
dat unitar, alături de aceste primării şi Con-
siliul Judeţean, în viziunea lui Coman. 

Un primar aproape de cetăţeni 
Viziunea lui Liviu Coman este a unei pri -

mării mult mai transparente. „Dorim să im -
plementăm un prooiect de digitalizare a 
pri măriei care să faciliteze accesul oamenilor 
la informaţii, plata taxelor şi obţinerea mai 
uşor a avizelor. De asemenea voi cere o 
Hotărâre de Consiliu Local care să oblige toţi 
consilierii la minim o zi de audienţe pe lună 
cu cetăţenii. Eu voi avea săptămânal au -
dienţe. Este important să asculţi mereu ce au 
oamenii de spus” Coman mai doreşte şi să 
introducă transmisia în direct online a şe -
dinţelor de Consiliu Local. Alături de echipa 
USR, Coman pregăteşte o reorganizare a or-
ganigramei Primăriei Cisnădie. „Nu vreau să 
dau afară oameni. Plec de la premisa că toți 
sunt de bună credință și lucrează în interesul 
cetățenilor”. Coman a declarat că va organiza 
concursuri pe post reale şi a ţinut să subli -
nieze de câteva ori acest aspect. De aseme-
nea va introduce un set de criterii de 
per  formanţă tuturor angajaţilor. 

SPA şi handbal 
Subiectul SPA-ului construit la ora actuală 

de Primăria Cisnădie a fost abordat de 
Coman. „Eu cred că se putea face din fonduri 
atrase fie guvernamentale, fie europene. Aşa 
nu este eficient. Poate ar fi bine ca aici să se 
organizeze cursuri de înot pentru copii sau 
chiar unele şcoli să cuprindă disciplina înot 
la orele de educaţie fizică”. Echipa de hand-
bal feminin din localitate reprezintă pentru 
Coman un reper, dar insistă că finanţarea ei 
de la bugetul local nu este sustenabilă. „Aş 
prefera să găsim mai mulţi sponsori care să 
preia echipa şi să o finanţeze integral”.

În urma sondajului online STAR SIBIAN privind intenţia de 
vot a oamenilor din Cisnădie la alegerile locale de anul vi-
itor, candidaţii USR Liviu Coman şi Rodica Velţan s-au 
clasat pe locurile doi şi trei în preferinţe. Cumulate, voturile 
lor, arată că USR joacă un rol important deja în intenţia de 
vot a cisnădienilor. Am stat de vorbă cu Liviu Coman de-
spre o potenţială candidatură a sa la funcţia de primar din 
partea Alianţei USR-Plus şi ne-a dezvăluit câteva din ideile 
ce îl animă să se implice în politica din Cisnădie.
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Festivalul „25 de ore de teatru non-stop” a ajuns la cea de-a IX-a ediție
În acest an Trupa Bis Teatru aniversează 

un deceniu de activitate iar evenimentul care 
a consacrat-o, Maratonul „25 de ore de teatru 
non-stop” ajunge la cea de-a IX-a ediție, ce 
va avea loc în perioada 5-6 octombrie 2019. 
Cu acest prilej, 11 companii de teatru din țară 
și din străinătate vor susține pe parcursul a 
28 de ore (festivalul cuprinde anul acesta un 
prolog și un epilog), în 10 spații outdoor și in-
door, 18 evenimente, dintre care o treime cu 
intrare liberă. Evenimentul devenit deja 
tradiție s-a impus încă de la început ca un 
prilej minunat de întâlnire între public și tinerii 
artiști români sau străini, veniți în special din 
zona independentă. Pentru al treilea an con-
secutiv, festivalul se va desfășura sub um-
brela European Festivals Association, cea 
mai importantă platformă festivalieră din Eu-
ropa, fapt care confirmă recunoașterea sa și 
la nivel internațional.  La această ediție, or-
ganizatorii și-au propus transgresarea fron-
tierelor de orice fel și deschiderea către un 
public cât mai divers prin includerea în pro-
gram a unor evenimente foarte variate, 
adresate deopotrivă nostalgicilor teatrului de 
revistă, celor nonconformiști, care gustă 
spectacolele de tip multimedia performance, 

gurmanzilor, cinefililor, copiilor, sau oamenilor 
cu dizabilități. 

Pornind de la motto-ul lui Zygmunt Bauman 
„Este necesar să credem în potențialul uman 
pentru a crea o lume diferită de aceasta.ˮ, 
companhia Nova de Teatro din Brazilia își 
propune ca prin intermediul proiectului KAS-
SANDRA-HÉCUBA, ce va fi prezentat du -
minică, 6 octombrie 2019, la miezul nopții, la 
Teatrul Gong, să abordeze o paletă variată 
de probleme, de la cele mai intime, specifice 
sufletului uman, până la cele care privesc so-
cietatea în ansamblul ei, având punctul de 
pornire în conflictele ce apar în tragediile 
grecești. Performance-ul propus de tinerii 
brazilieni explorează tridimensionalitatea 
scenei și leagă arta vizuală cu spațiul urban. 
Actorii nu vor interpreta „roluri”, ci vor acționa 
ca vehiculi prin care publicul va lua contact 
cu diverși stimuli vizuali și sonori, ca și cum 
s-ar afla în interiorul unei cutii.Într-o cu totul 
altă cheie teatrală, actorul George Constan-
tinescu și Teatrul de Artă, București, așteaptă 
trecătorii duminică, 6 octombrie, de la ora 
13:00, pe pietonala Nicolae Bălcescu, în fața 
Librăriei Humanitas, la PAM-PAM, un one 
man show foarte gustat, care se joacă pentru 

a noua oară în festival. Subintitulat „teatru 
vechi pentru timpuri noiˮ, acesta are la bază 
pamfletele lui Constantin Tănase, o per s pec -
tivă tristă și hazlie, însă surprinzător de ac -
tuală, despre România de acum 80 de ani. În 
aceeași zi, de la ora 14:00, la Grădina BIS, 
publicul va putea redescoperi celebrul text 
orwellian, Ferma animalelor, în viziunea re-
gizorului Ovidiu Mihăiță, cu actorii Teatrului 
Auăleu din Timișoara. Ovidiu Mihăiță se va 
afla de data aceasta într-o dublă ipostază. La 
cea de regizor se va adăuga și cea de 
maestru bucătar, fiindcă el „va serviˮ specta-
torilor nu doar o reprezentație foarte reușită 
de teatru, ci și un delicios ceaun, a cărui 
pregătire va începe de la ora 10:00 dimineața 
urmând a se finaliza în timpul spectacolului, 
în așa fel încât la finalul acestuia toți cei 
prezenți vor fi invitați la masă. 

În cadrul workshop-ului de teatru comunitar 
coordonat de Bianca Babeș, Asociația „Teia” 
din Sibiu va veni în sprijinul a 15 tineri cu mul-
tiple deficiențe, în încercarea de a crea punți 
de comunicare între ei și societatea în care 
trăiesc, de a crește gradul de toleranță și ac-
ceptare a acestora. Tinerii, vor prezenta în 
cadrul festivalului spectacolul „Doar sunt”, 

având ca temă diversele forme de socializare 
în societatea contemporană. Este vorba de-
spre un proiect la care au lucrat în cadrul 
unor ateliere anterioare, pornind de la propri-
ile interese și nevoi. Evenimentul va avea loc 
duminică, de la ora 12:00, la Biblioteca Astra, 
Corpul Nou. Intrarea va fi liberă. 

Programul complet al evenimentului este 
disponibil pe pagina de facebook https:// 
www.facebook.com/respira.teatru/ și pe site-
ul bisteatru.ro. Biletele au fost puse în vân-
zare pe www.kompostor.ro și la Li bră ria 
Humanitas (str. Nicolae Bălcescu, nr. 16). 
Preţul unui bilet este de 25 de lei (întreg) și 
15 lei (redus pentru elevi, studenți, pension-
ari). Sunt de asemenea disponibile abona-
mente în număr limitat, valabile la toate 
reprezentațiile din programul maratonului 
teatral, la prețul de 125 de lei. 

Ediția a IX-a a Festivalului „25 de ore de 
teatru non – stop” este o acțiune cofinanțată 
de: Primăria Municipiului Sibiu, Administrația 
Fondului Cultural Național (AFCN) și Consi -
liul Județean Sibiu.

FOTO:  
Premiile „Constantin Chiriac” s-au acordat la Prisăcani

Constantin Chiriac a acordat copiilor din lo-
calitatea natală Prisăcani din județul Iași, pre-
miile care îi poartă numele, pentru al cincilea 
an consecutiv. Este vorba despre o mențiune 
(Mirabela Elena Zamfir), trei premii III 
(Miruna Manoilă, Robert Florian Marițcu, 
Ionela Rădean), două premii II (Iasmina Mi-
haela Buruiană, Cosmina Elena Drăgan) și 
un premiu întâi (Alexandru Cosmin Feraru) 
cu o valoare cumulată de aproximativ 2.000 
de euro. În acest an s-au alăturat lui Con-
stantin Chiriac în acest demers și cunoscutul 
medic Conf. Dr. Victor Costache – Șeful 
secției Chirurgie Cardiovasculară și Toracică 

în cadrul Spitalului European Polisano Sibiu, 
Celestin Constantin, director general Poli -
sano Sibiu, dar și Polisano, Med Life și Dent 
Estet România care au contribuit la premiile 
acestei ediții și au oferit cincizeci de cadouri, 
tuturor copiilor din comună, constând în pro-
duse de igienă dentară, vouchere pentru ser-
vicii medicale și rechizite școlare. 

„În clipa în care ne întoarcem către pâmân-
tul care ne-a născut, în satul, orașul, orășelul, 
locul care ne-a dat viață, cu dorința de a face 
bine oamenilor, în primul rând din acea locali -
tate, sunt convins că lucrurile s-ar dezvolta alt -
fel, s-ar întâmpla altfel.” Constantin Chiriac.
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Danilo Petrovic, noul campion 
de la Sibiu Open

Finală cu poveste în cea de-a opta ediție a 
singurului turneu ATP Challenger din Româ-
nia, Sibiu Open. Un sârb și un australian, 
născuți în capete diferite ale lumii, deveniți 
parteneri de antrenament, prieteni la ca -
taramă și, apoi, adversari în finala unui 
turneu ATP. Danilo Petrovic și Christopher 
O`Connell petrec cea mai mare parte a anu-
lui împreună, de vreo doi ani încoace. Se 
antrenează împreună, se vizitează și par -
ticipă la multe turnee împreună. Iar aceasta 
a fost prima lor întâlnire directă, un meci ex-
trem de încărcat de emoție. Cei doi au 
urmărit împreună finala de dublu disputată 
sâmbătă. „Chiar și înainte de meci a fost 
greu. Pentru mine a fost extrem de dificil din 
punct de vedere emoțional. M-am simțit 
foarte bine fizic, foarte în formă, dar nu e 
niciodată simplu să joci împotriva unui pri-
eten foarte bun”, a spus Danilo Petrovic la 
câteva minute după ce a ridicat deasupra ca-
pului trofeul de campion. De-a lungul partidei 
și-au împărțit frățește încurajări și felicitări 
pentru puncte ieșite din comun iar la final, 
îmbrățișarea a adus și regret și bucurie din 
partea amândurora. 

Pe teren, meciul nu a prea avut istoric. 

Petrovic și-a dominat de-a lungul întregului 
turneu adversarii printr-un serviciu extraordi-
nar. Foarte puternic, extrem de precis, Petro-
vic a câștigat nenumărate puncte datorită 
serviciului său puternic. De altfel, el a fost cel 
care l-a eliminat pe Robin Haase, campionul 
din 2016, în două seturi încheiate autoritar, 
6/3, 6/2 iar toate meciurile sale s-au încheiat 
în două seturi. 11 ași a reușit Petrovic în 
finală și a câștigat 87% din punctele de pe 
primul său serviciu, față de doar 65% câș -
tigate de O`Connell. Australianul a părut că 
are resurse să revină în două, trei rânduri 
însă chiar și după un break, Petrovic revenea 
cu rebreak și prelua din nou controlul par-
tidei. S-a încheiat 6/4, 6/2 iar Petrovic câștigă 
al doilea turneu Challenger în acest an. Cu 
puțin noroc și un final de sezon bun, sârbul 
nu are puncte de apărat în prima parte a an-
ului viitor și s-ar putea apropia de top 100 
ATP. Christopher O`Connell a ajuns în finală 
după ce l-a eliminat în semifinală pe Jelle 
Sels. Olandezul a fost finalist în ediția trecută 
însă chiar dacă a câștigat primul set a în-
ceput să lovească moale încă din debutul se-
tului secund iar australianul nu a stat pe gând 
și a câștigat următoarele două seturi cu 6/4, 

IONEL BUCUR aduce sportul ecvestru 
sibian pe cele mai înalte podiumuri

Primul tur ecvestru al finalelor Naționale de 
sărituri peste obstacole, categoria Copii, 
Tineret și Amazoane s-a încheiat. Constatăm 
cu mândrie că sportivii sibieni sunt prezenți 
în număr din ce în ce mai mare pe podium, 
acest lucru se datorează în special unui om 
pe cât de simplu pe atât de dedicat – Ionel 
Bucur, ajutat fiind și de copii săi Bucur Ionuț 
și Paralescu Adelina. În zilele, în care nu sunt 
la concurs ei se află mai toata ziua în Baza 
Hipică din Sibiu, unde antrenează atât că -
lăreți cât și cai, menținând astfel sportul 
ecvestru sibian mereu în primele locuri din 
țară și chiar în afara țării atunci când este 
posibil, eforturile financiare fiind foarte mari. 
Dorința sa cea mai mare este de a aduce 
România pe cele mai înalte culmi și nu în ul-
timul rând de a propulsa sportul sibian- de 
anul, acesta Primăria Municipiului Sibiu și-a 
îndreptat privirea spre acesti minunați spor -
tivi incluzându-i în agenda sportivă 2019. 

Deși primește zilnic oferte el totuși râmâne 
un sibian devotat locului.  

Rezultatele muncii sale se evidențiază prin 
rezultatele obținute de întreaga echipă si -
biană, care se evidențiază la toate probele, 
la toate nivelele pe cele mai înalte locuri pe 
podium, astfel 

- Titlul de campioană națională în anul 
2019 la Juniori 16 a fost obținut de către 
Sofia Semenov (cu calul Cupido G) și locul 3 
Ana Tudoran (cu calul Quinty) . 

- La categoria amazoane 2019 campioana 
este Ioana Ninulescu (cu calul Quasar)și 
vicecampioana Andreea Ninulescu (cu calul 
Argentina)  sportive apartind tot acestui club. 

Proba de Grand PRIX a competiției a fost 
câștigată de maestru emerit al sportului Ionel 
Bucur cu calul Cassius S. 

Competiția continuă și saptamâna aceasta 
cu Finalele de Campionat Național pentru Ju-
niori 18 și seniori, unde sportivii sibieni își 
propun să se claseze la toate probele din nou 
pe podium la cel mai înalt nivel. Mult succes 
în continuare!

6/2. De cealaltă parte, Petrovic a dat piept cu 
slovacul Alex Molcan, antrenat din tribune de 
fostul număr 6 mondial, Karol Kucera. Mol-
can a intrat pe tabloul principal de la Sibiu 
Open după ce a jucat în turneul ce avea ca 
premiu un wild-card pe tabloul de simplu și a 
reușit o performanță remarcabilă atingând 
semifinala. Ghiulelele lui Petrovic i-au anulat 
însă lui Molcan șansa unei finale, meciul fiind 
încheiat 6/3, 6/3 pentru sârb. 

În finala turneului de dublu gemenii Sa-

banov, din Croația, au întâlnit perechea fran -
ceză Sadio Doumbia și Fabien Reboul, cei 
care i-au eliminat într-un meci dramatic pe Vic-
tor Cornea și Alex Jecan în sferturi. Fran cezii 
au fost mai determinați, au luat primul set cu 
6/4, l-au pierdut pe al doilea cu 3/6 iar in super 
tie-break au câștigat cu 10-7 și au devenit noii 
campioni ai turneului de dublu. 

Sibiu Open este un eveniment cofinanțat 
de Consilul Local Sibiu și Primăria Munici -
piului Sibiu prin Agenda Sport.

PIEȚE 

SIBIU



MARQUARDT a adus Cercetarea  
în centrul Sibiului

Compania Marquardt Schaltsysteme SCS 
Sibiu a anunțat extinderea Centrului de Cerc-
etare și Dezvoltare cu aceste spaţii centrale, 
care va avea până în 2022 peste 300 de 
angajați. Scopul ducerii în centrul Sibiului a 
acestor birouri a fost explicat de vice pre -
şedinţii grupului, Thomas Schwartz şi Gerd 
Villing: dorinţa de a crea un mediu de lucru 
aparte celor 90 de ingineri implicaţi acum în 
cercetare la Sibiu şi stimularea acestora pro -
fesională pentru eficientizarea muncii. Par -
teneriarul cu Universitatea Lucian Blaga şi 
colaborarea cu Facultatea de Inginerie a fost 
de asemenea un factor pentru alegerea unei 
locaţii aproape de aceste instituţii, a precizat 
Mourad Halilou, General Manager al Mar-
quardt Sibiu. El a adăugat că firma duce deja 
o campanie de angajare de noi ingineri, mai 
ales în dezvoltarea de software, com po nentă 
esenţială în dezvoltarea maşinii viitorului. 

Compania a avut o dezvoltare accelerată, 
bazată pe investiții de peste 185 milioane de 
euro. Între 2010 și 2013 Marquardt Sibiu a 
avut patru extinderi succesive ale fabricii cu 
diverse secții și module, cărora apoi li s-a 
adăugat o a doua fabrică, devenită opera -
țională la finele anului 2015. În prezent, la 
Sibiu lucrează în jur de 2.800 angajați. 

O etapă importantă în evoluția companiei 
a avut loc în ianuarie 2008, când s-a înființat 
Centrul de Dezvoltare și Cercetare, im-
plicând Sibiul în activitățile de dezvoltare și 
proiectare a noilor tehnologii Marquardt. 

Sorin Brumar, şeful Centrului de Cercetare şi 
Dezvoltare Marquardt Sibiu a pus accentul în 
prezentarea sa pe capacitatea firmei de a 
atrage tineri în cercetare, încă din timpul 
facultăţii. El a precizat că firma reuşeşte să 
atragă absolvenţi din Sibiu, dar şi din alte 
centre universitare din ţară. 

Cum a învins Marquardt criza din piaţa 
automotive mondială? 

La momentul actual, competitori din Sibiu 
din industria automotive au anunţat în presa 
euroepeană, pe surse, posibilitatea închiderii 
unor fabrici datorită reconversiei industriei 
automotive dinspre diesel şi benzină spre 
maşinile electrice. Marquardt însă se pare a 
prevăzut viitorul şi de peste 10 ani a investit 
în cercetare spre domeniul automotive elec-
tric, dar şi spre diversificarea portofoliului in-
dustriilor deservite. La nivel global, Grupul 
Marquardt și-a extins portofoliul de produse 
de la industria automotive înspre domeniile 
eBikes, al ba teriilor electrice și mobilității eco-
logice. Extinderea globală a Grupului Mar-
quardt se va reflecta și în creșterea struc -
turală Centrului de Cer cetare de la Sibiu, 
între anii 2019 și 2022. 

Plin de oficialităţi la inaugurarea  
noului Centru 

La evenimentul de lansare a noului Centru 
de Dezvoltare Marquardt au participat Astrid 

Fodor, primarul Sibiului, Maria Minea, prefect 
Sibiu, Daniela Cîmpean, preşedinte Consiliul 
Judeţean Sibiu, Hans Erich Tischler, consulul 
Germaniei la Sibiu. Aceştia au fost invitaţi să 
ţină alocuţiuni. Alături de ei în sală şi la vizita 
noului centru au fost prezenţi viceprimarul 
Tiberiu Drăgan, şeful IPJ, Tiberiu Ivancea, 
şeful ISU, Cosmin Balcu şi mulţi alţii. 

Prin discursurile lor, cele trei doamne de la 
conducerea primăriei, prefecturii şi Consiliului 
Judeţean au salutat iniţiativa. Dacă discursul 
doamnei Fodor a fost unul scurt, sobru, suma-
rizat de fraza “Sper ca Sibiul sa își dezvolte și 
aceasta latura a cercetării”, cel al doamnei 
Cîmpean a fost mai lung. Aceasta nu a ratat 
prilejul de înşirui toate marile in ves tiţi din fon-
duri UE atrase pe care le face instituţia sa. În 
ce priveşte Marquardt, a amintit implicarea 

companiei în diferite proiecte locale de re-
sponsabilitate socială cum sunt Turul Ciclist 
sau Maratonul. Maria Minea a încurcat deviza 
Marquardt, citând o cu totul alta, ceea ce a şi 
determinat o mimică a feţei de surprindere a 
directorului general Mourad Halilou. 

Daniela Cîmpean, test driver pentru 
maşina viitorului Marquardt 

La finalul prezentării Centrului de Cerce -
tare, reprezentanţii Marquardt au prezentat 
un DemoCar special adus din Germania pen-
tru a ilustra tehnologiile la care lucrează la 
ora actuală firma pentru viitorul automotive. 
Daniela Cîmpean s-a oferit voluntar pentru a 
testa comenzile DemoCar. Reprezentanţii 
germani ai firmei au prezentat tehnologiile vii -
torului dezvoltate astăzi de Marquardt. (C.B.)

Te crezi specialist în manevrat flexul?  
Ai vederea bună?  

Noi îţi dăm şansa să te afirmi în Germania! 

Firma noastră cu experienţă pe piaţa muncii din Germania îţi 
oferă un contract stabil la noi în ţară, asigurare medicală 

publică în România pentru tine şi soţia ta care rămâne în ţară 
(co-asigurare), contribuţii la sistemul de pensii şi vechime.  
Mai mult asigurăm transportul şi cazarea ta în Germania pe 
toată durata contractului! Dacă nu te-am convins încă, vei 

avea un salariu la 160 de ore lunare lucrate de peste  
1470 de euro în mână!  

Dacă lucrezi mai mult, creşte salariul!  
Toţi oamenii care deja lucrează pentru noi detaşaţi la muncă  

în Germania sunt foarte mulţumiţi! 
Mai sunt doar 4 locuri disponibile pentru această ofertă!!!! 

Ia o decizie rapid şi sună la telefon: 0753075982.

Într-o perioadă în care toată industria mondială  
automotive este în recesiune, Marquardt continuă procesul 
de dezoltare la Sibiu. Astăzi, în prezenţa oficialităţilor şi al 
presei, conducerea Marquardt a prezentat noile birouri ale 
Centrului de Cercetare situate în Ramada. Compania a in-
vestit în prima fază 500.000 de euro în acest nou centru şi, 
conform vicepreşedinţilor grupului Marquardt, investiţia va 
continua în următorii trei ani cu încă 1 milion de euro.
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